

## *A Place In Heaven*

Please don't sing sad songs for me forget your grief and tears for I am in a perfect place away from pain and tears... I'm far away from hunger, and hurt and want and pride with the master at my side. My life on earth was very good, as earthly lives can go, but paradise is so much more than anyone can know... My heart is filled with happiness, and sweet rejoicing, too, to walk with God is perfect peace, a joy forever new.

---

« Le temple d'argile finit par se désagréger sous l'usure, tandis que l'âme, dont l'origine, la vie et la croissance dépendent de Dieu, habite à tout jamais dans la demeure du Très-Haut. » -Page 141, L'étranger au bord de la rivière.

### English translation

"The clay temple eventually crumbles under the wear of time, while the soul—whose origin, life, and growth depend on God—dwells forever in the abode of the Most High."—Stranger by the river.

### *Inhumation*

Spring Grove Cemetery  
4521 Spring Grove Avenue, Cincinnati, Ohio 45232

### *Repast*

Après l'inhumation  
West College Hill Neighborhood Services  
2062 North Bend Road, Cincinnati, Ohio 45224

### *Acknowledgements*

La famille souhaite reconnaître avec une profonde appréciation les nombreuses manifestations d'amour, de préoccupation, de prières et de gentillesse dont elle a été l'objet en cette heure de deuil. Que Dieu vous bénisse et vous garde!  
- dis La famille de Joseph Tshibangu



*Known for Excellence. Trusted for Value.*

Walker - Mt. Healthy Chapel  
7272 Hamilton Avenue | Mt. Healthy OH 45213  
513-521-0386 www.HerbWalker.com

## *En Tendre Mémoire*



## *Joseph Tshibangu*

March 15, 1948 - November 19, 2025

### *Visitation*

Samedi 29 novembre 2025 10:00 am - 11:30 am

*Walker - Mt. Healthy Chapel*  
7272 Hamilton Avenue | Mt. Healthy, Ohio 45231



## Obituary

Joseph Tshibangu Mutamba, natif de Tshijiba, territoire de Kamiji, province du Kasai Oriental, est né le 15 mars 1948. Il était fils de Nkonkolo Mutamba et de Tshabu Tshibangu, tous deux déjà décédés, et père de huit enfants : un garçon et sept filles, dix petit-enfants et deux arrière petit-enfants.

Il a effectué ses études primaires à Tshijiba, puis ses études secondaires, commencées au Petit Séminaire Saint Thomas de Lukelenge à Mbuji-Mayi, avant de les achever à l'Athénée de Mbuji-Mayi, en section littéraire (latin-philo). Ensuite, il poursuivit ses études à l'UNAZA, campus de Lubumbashi, où il obtint en 1977 un diplôme de licence en philosophie et lettres, ainsi qu'une agrégation.

Sur le plan professionnel, il débuta comme enseignant, donnant des cours tour à tour à Goma, Bukavu, puis à Lubumbashi, où il devient Directeur des études, puis Préfet à l'Institut Nyota ya Zaïre, à la Katuba. En 1987, il fut engagé comme agent à la Société Minière de Bakwanga (MIBA), où il assuma les fonctions de Parsec du Président Administrateur Délégué (PAD). Vers 1990, il fut détaché de la MIBA pour participer à la création de la toute première université de Mbuji-Mayi, la Fondation Cardinal Malula, où il fut nommé premier Secrétaire Général, aux côtés du Recteur Mbuyi Musongela, d'heureuse mémoire. Il occupa cette fonction jusqu'en 2008, avant de se retirer en Zambie via Lubumbashi, puis il a vécu au Zimbabwe pendant quatorze ans. Depuis 2021, il obtient un visa pour les États-Unis.

Sur le plan littéraire, il publia en 1998 la biographie d'un homme illustre ayant longtemps travaillé aux côtés du Maréchal Mobutu, intitulée : « Mukamba Kadiata Nzemba : l'Homme d'État Zaïrois ». En tant que philosophe de formation, il rédigea également un article sur le thème : « Les philosophes non auteurs : le cas de Tshibuabua René ».

Du point de vue religieux, Joseph Tshibangu fut un chercheur invétéré de spiritualité. Il explora plusieurs religions orientales et traditionnelles avant d'adhérer à Eckankar, la Voie de la Liberté, où il nous quitte aujourd'hui.

Sur le plan affectif, il était sociable, généreux et philanthrope. Ami de tous, il aimait le partage. Il lègue à la postérité un héritage spirituel important : la discipline, l'abnégation, l'amour du travail bien fait, le respect des principes Eck, et incarne lui-même un modèle à suivre pour les générations futures. Le reste ne valant pas la peine d'être exprimé, nous ne pouvons que souhaiter à Papa Joseph une bonne randonnée dans les mondes de l'au-delà.

## Obituary

Joseph Tshibangu Mutamba, a native of Tshijiba, in the territory of Kamiji, Kasai Oriental Province, was born on March 15, 1948. He was the son of Nkonkolo Mutamba and Tshabu wa Tshibangu, both deceased, and the father of eight children: one son and seven daughters, ten grandchildren, and two great-grandchildren.

He completed his primary education in Tshijiba, then began his secondary studies at the small seminar (Petit Séminaire) St Thomas de Lukelenge in Mbuji-Mayi, before finishing at the Atheneum of Mbuji-Mayi in the literary section (Latin-Philosophy). Later, he pursued higher education at UNAZA, Lubumbashi campus, where in 1977 he earned a degree in Philosophy and Letters, as well as a teaching certification.

Professionally, he began as a teacher, giving lessons successively in Goma, Bukavu, and then Lubumbashi, where he became Director of Studies and later Principal at the Nyota ya Zaïre Institute in Katuba. In 1987, he was hired as an officer at the Société Minière de Bakwanga (MIBA), where he served as Parsec to the Chairman and CEO. Around 1990, he was seconded from MIBA to help establish the very first university in Mbuji-Mayi, the Cardinal Malula Foundation, where he was appointed the first Secretary General alongside Rector Mbuyi Musongela, of blessed memory. He held this position until 2008, before retiring to Zambia via Lubumbashi, and later lived in Zimbabwe for fourteen years. Since 2021, he obtained a visa for the United States.

From a literary perspective, in 1998 he published the biography of a distinguished man who worked for many years alongside Marshal Mobutu, entitled: "Mukamba Kadiata Nzemba: The Zairian Statesman." As a trained philosopher, he also wrote an article on the theme: "Non-Author Philosophers: The Case of Tshibuabua René."

Spiritually, Joseph Tshibangu was an avid seeker of truth. He explored many Eastern and traditional religions before embracing Eckankar, the Path of Spiritual Freedom, where he now departs from us.

On a personal level, he was sociable, generous, and philanthropic. A friend to all, he loved sharing. He leaves behind a significant spiritual legacy: discipline, selflessness, love of well-done work, respect for Eck principles, and he himself stands as a model for future generations. As for the rest, which is not worth expressing, we can only wish Papa Joseph a pleasant journey through the worlds beyond.

